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PROTOKÓŁ nr XXIV/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 29 sierpnia 2012 r. w godz. 1000 - 1345  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Zbigniew R. De-Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo, 
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski, 
9. Włodzimierz Marczewski, 

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Agnieszka D. Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof  Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro,  
 

nieobecny:  
Janusz A. Krzesicki.   
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy. 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXIV obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz przekazał do wiadomości, iŜ na prośbę Zastępcy 
Prezydenta Łukasza Kurzyny zostały zdjęte z Planu pracy Rady Miejskiej na sierpień tematy 
dotyczące: Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk  
oraz sprawy szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Wymienione tematy będą przedmiotem pracy Rady Miejskiej w terminie 
późniejszym.  
 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIII/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 czerwca 2012 r.  

5. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie utrzymania w Suwałkach 
dotychczasowych struktur wojskowych, tj. 14. Suwalskiego Dywizjonu Artylerii 
Przeciwpancernej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego.  

6. Przyjęcie Informacji z częściowej realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na 2006-2015, za okres 2009-2011.  

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
za I półrocze 2012 r.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań i kryteriów 
zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk” i miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego przy ulicy Wylotowej w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opinii dotyczącej uznania charakteru 
ochronnego lasów z terenu Nadleśnictwa Suwałki.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/91/2011 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
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mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  
w Suwałkach, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków  
i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa 
własności do nieruchomości z zasobu Gminy Miejskiej Suwałk w celu zwolnienia się  
z zobowiązania zapłaty odszkodowania.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych 
przez Miasto Suwałki.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w programie pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe 
miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Izabeli K. na działalność 
dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.  

22. Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  

23. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

24. Wnioski i oświadczenia radnych.  

25. Zamknięcie obrad.  

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXIII/2012 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XXIII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 28 sierpnia 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie 
zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXIII/2012 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty. 
 

 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 27 czerwca 2012 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  
i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 27 czerwca 2012 r. została przyjęta.  
 
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie utrzymania w Suwałkach  
14. Suwalskiego Dywizjonu Artylerii Przeciwpancernej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
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 Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w związku z niepokojącym pismem z dnia  
10 sierpnia br., które wpłynęło do Prezydenta Miasta Suwałk i Przewodniczącego Rady 
Miejskiej od Szefa Sztabu Generalnego Generała Mieczysława Cieniucha dotyczącym losów 
suwalskiego 14. Dywizjonu Artylerii Przeciwpancernej, w porozumieniu z klubami  
i ugrupowaniami funkcjonującymi w Radzie Miejskiej wypracowane zostało stanowisko  
w tej sprawie. Projekt Stanowiska…  radni otrzymali przed obradami.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem stanowiska:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie zostało podjęte: 
Stanowisko 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 29 sierpnia 2012 r. 

w sprawie utrzymania w Suwałkach 14. Suwalskiego Dywizjonu Artylerii Przeciwpancernej 
im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  
− załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 6  
Przyjęcie Informacji z częściowej realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Miasta Suwałki na 2006-2015, za okres 2009-2011  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ Informacja… dostępna w wersji papierowej  
w Biurze Rady Miejskiej jest znajduje się równieŜ w wersji elektronicznej na stronie 
internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach. Ponadto przekazał do wiadomości,  
iŜ Informacja… była przedmiotem pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
w dniu 20 sierpnia br. Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedmiotowego materiału.  
 

 Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z częściowej realizacji Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki na 2006-2015, za okres 2009-2011 
została przyjęta.  
 
 
Ad pkt. 7  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
za I półrocze 2012 r.  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Suwałkach za I półrocze 2012 r. zostało przyjęte.  
 
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań i kryteriów 
zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk” i miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XXIV/250/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań i kryteriów zagospodarowania przestrzennego 
miasta Suwałk” i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących 
na terenie miasta Suwałk 
− załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego przy ulicy Wylotowej  
w Suwałkach. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/251/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego przy ulicy Wylotowej w Suwałkach 
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/252/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach 
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opinii dotyczącej uznania charakteru 
ochronnego lasów z terenu Nadleśnictwa Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  22 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/253/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie opinii dotyczącej uznania charakteru ochronnego lasów z terenu Nadleśnictwa 
Suwałki  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/254/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą 
jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach 

– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 13 
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Stanisław Sieczkowski w imieniu mieszkańców zwrócił się z propozycją zamontowania 
sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych na skrzyŜowaniu ulic Podhorskiego  
i Narutowicza.  Jest to bardzo popularny szlak pieszy, z którego korzystają dzieci, osoby 
starsze a takŜe rowerzyści. Zdaniem radnego, znacznie poprawiłoby to bezpieczeństwo 
pieszych i rowerzystów.  
 
Zbigniew R. De-Mezer:   

1. Zwrócił się z zapytaniem, czy Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej przedstawiło 
właścicielom domów jednorodzinnych ofertę przyłączenia ich budynków do miejskiej 
sieci cieplnej. ObniŜyłoby to emisję, zanieczyszczających środowisko produktów 
spalania w domowych piecach.  

2. Zwrócił się do Prezydenta z prośbą o przedstawienie informacji, jakie obszary miasta 
zostaną w przyszłości przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne  
i kiedy to będzie moŜliwe. Zdaniem radnego jest duŜe zainteresowanie takimi 
działkami.  
 

Zdzisław Przełomiec:  
1. Zwrócił się z prośbą o większą popularyzację hymnu Suwałk wśród mieszkańców. 

Zaproponował, aby hymn był częściej odgrywany podczas uroczystości miejskich  
i szkolnych oraz zapytał, czy mógłby być emitowany w lokalnej rozgłośni radiowej  
na przykład raz dziennie o godzinie 1200.  

2. Zwrócił się z prośbą o uzupełnienie ubytków w oznakowaniu poziomym suwalskich 
jezdni, szczególnie w okolicach szkół i skrzyŜowań.  
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Adam Kacprzyk:  
1. Grupa inicjatywna mieszkańców osiedli wokół ulicy Buczka pyta, czy w ramach 

planowanego remontu ulicy Buczka jest moŜliwa instalacja nitki ciepłociągu. Radny 
pytał równieŜ o planowaną nitkę grzewczą wzdłuŜ ulicy Wojska Polskiego na Osiedle 
Hubala i do nowo tworzonego Osiedla Sobolewo. Mieszkańcy zwracają się z prośbą 
do Prezydenta o określenie takich moŜliwości na piśmie.  

2. Zgłosił prośbę mieszkańców osiedla Zielona Górka o budowę obiektu sportowo-  
-rekreacyjnego, czyli placu zabaw dla dzieci oraz wielofunkcyjnego biska sportowego 
na powierzchni wolnej, która jest pomiędzy ulicami Jagiełły i 23 Października. Plan 
miejscowy zagospodarowania przestrzennego dopuszcza taką inwestycję. Mieszkańcy 
w załoŜeniu chcą, aby powstał tam plac zabaw dla dzieci oraz wielofunkcyjne bisko 
sportowe. Zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na piśmie.  

3. Zwrócił uwagę na utrudniony dostęp podstawowej opieki zdrowotnej pomiędzy 
godzinami 15 i 18. Zapytał, gdzie ma szukać pomocy potrzebujący chory, poniewaŜ 
izba przyjęć przyjmuje pacjentów ze skierowaniem.  
 

Anna Ruszewska:  
1. Zaproponowała, aby straŜnicy miejscy patrolujący teren wokół zalewu Arkadia  

w sezonie letnim przesiedli się z samochodów na rowery.  
2. Poruszyła kwestię porządków na cmentarzu przy ulicy Reja. Powstały tam nowe alejki, 

ale przy okazji, na groby naniesiono mnóstwo Ŝwiru, a niektóre kwatery zostały 
podmyte.  

3. Zapytała, czy w związku z planowanym oddaniem do uŜytku budynku  
z przeznaczeniem na funkcjonowanie Centrum Organizacji Pozarządowych władze 
miejskie planują wcześniej zorganizować spotkanie z przedstawicielami organizacji 
pozarządowych.   
 

Włodzimierz Marczewski  
1. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie stopnia realizacji planu inwestycyjnego  

w bieŜącym roku. Jaka jest ocena w wykazie rzeczowym? Czy są inwestycje w planie, 
które się jeszcze nie rozpoczęły i kiedy się rozpoczną? Czy wszystkie realizowane 
inwestycje zostaną zakończone w terminie?   

2. Zwrócił uwagę na szpetne ogrodzenie terenu po byłej jednostce wojskowej przy ulicy 
Pułaskiego. Zdaniem radnego wymaga ono jak najszybszego odnowienia.  
 

Grzegorz Gorlo zwrócił się do Prezydenta z prośbą o przedstawienie wyjaśnień na piśmie  
w następujących kwestiach:  

1. W sprawie realizacji zamówienia publicznego na usługi promocyjne budowy obiektów 
Park Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód. Jak przedstawia sie kwestia 
pozyskania najemców lokali? Czy jest szansa, Ŝe Park będzie samowystarczalny 
finansowo?  

2.  W sprawie zajęć piłkarskich dla dzieci i młodzieŜy zapytał, jak wyglądała realizacja 
zamówienia publicznego w tej sprawie. Czy władze miejskie kontrolują, w jaki sposób 
są wykorzystywane miejskie dotacje dla klubów sportowych? 

 
Józef D. Kimera zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat funkcjonowania 
Muzeum Okręgowego w Suwałkach w wyremontowanym budynku Resursy.   
 
Andrzej P. Chuchnowski  

1. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie sytuacji Agencji Rozwoju Regionalnego ARES 
S.A. w Suwałkach.  
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2. Zaproponował utworzenie punktu(ów) sprzedaŜy materiałów promujących „Pogodne 
Suwałki” typu koszulki, czapeczki itp. Zainteresowani turyści nigdzie nie mogą ich 
kupić.   

3. Zwrócił się z prośbą o udzielenie wsparcia staroobrzędowcom w renowacji 
zabytkowej świątyni – molenny, która jest największym staroobrzędowym domem 
modlitwy w Polsce. Stuletni zabytek jest w nie najlepszym stanie i wymaga remontu. 
Konserwator wydał juŜ na to zgodę. Dzięki dotacji Urzędu Marszałkowskiego  
w Białymstoku zakupiono drewno, które zgromadzono pod świątynią. Niestety, 
parafianie to w większość starsi, ubodzy ludzie, którzy nie są w stanie wykonać ani 
opłacić tych robót. Radny zaproponował, aby zaangaŜować do tych prac uczniów 
szkół zawodowych z klas o profilu budowlanym.  

 
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/91/2011 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/255/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie zmieniającej uchwałę nr XI/91/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących  
w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki 
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Ad pkt. 15   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  
w Suwałkach, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków 
i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 31 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
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Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXIV/256/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których 
właścicielem lub zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania  
z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z tych przystanków  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 16   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa 
własności do nieruchomości z zasobu Gminy Miejskiej Suwałk w celu zwolnienia się  
z zobowiązania zapłaty odszkodowania.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/257/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa własności do nieruchomości z zasobu 
Gminy Miejskiej Suwałk w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty odszkodowania  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 17   
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych  
przez Miasto Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 39 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania    
– załącznik nr 40 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXIV/258/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych przez Miasto Suwałki.  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 18   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w programie pomocy de minimis  
w zakresie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących 
nowe miejsca pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 43 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/259/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie zmian w programie pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku  
od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane  
z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 47 i 47A do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 20 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/260/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012–2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 50 i 50A do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 20 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/261/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025 
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 21   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Izabeli K. na działalność 
dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach.  
 

Zbigniew R. De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –    0 radnych,  
− wstrzymało się     –    0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/262/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Izabeli K. na działalność dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach  
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 22   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w dniu 8 sierpnia 2012 roku radny Krzysztof 
Tumialis przedłoŜył pismo, w którym informuje, Ŝe przedsiębiorstwo, którym zarządza  
od 1 lipca 2012 r. prowadzi działalność gospodarczą na majątku gminy.  

Wygaśnięcie mandatu radnego w takim przypadku – stosownie do przepisu art. 190 
ust. 1 pkt 2a i ust. 2 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. – Ordynacja wyborcza do rad gmin,  
rad powiatów i sejmików województw (Dz. U. z 2010 r. Nr 176 poz. 1190 z późn. zm.) 
stwierdza rada w drodze uchwały, najpóźniej w 3 miesiące od wystąpienia przyczyny 
wygaśnięcia mandatu.  
  

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  18 radnych,  
− przeciw        –    0,  
− wstrzymało się     –    3 radnych.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIV/263/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2012 r. 
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego  
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 23  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
Stanisławowi Sieczkowskiemu w sprawie montaŜu sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych, na skrzyŜowaniu ulic Podhorskiego i Narutowicza poinformował, iŜ zleci 
przeanalizowanie tej propozycji Zarządowi Dróg i Zieleni w Suwałkach. Zdaniem Prezydenta 
przy takim natęŜeniu ruchu, światła w tym miejscu mogłyby się pojawić dopiero po 
zbudowaniu obwodnicy miasta.  
 
Zbigniewowi R. De-Mezerowi oraz Adamowi Kacprzykowi –   
 W sprawie moŜliwości podłączenia do sieci ciepłowniczej osiedli domków 
jednorodzinnych oznajmił, iŜ napływa wiele sygnałów od mieszkańców zainteresowanych 
podłączeniem do miejskiej sieci ciepłowniczej. W tym roku podłączone zostaną 22 budynki, 
w przyszłym roku – 32. Jest to opłacalne w porównaniu z innymi źródłami energii. Roczny 
koszt ogrzewania ocieplonego domu o powierzchni 150 metrów kwadratowych to około 3-4 
tys. złotych. PEC opracowało, specjalny materiał informacyjny o warunkach przyłączenia. 
Korzystanie z miejskiej sieci jest bardzo opłacalne dla zainteresowanych, bo cały koszt 
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przyłącza łącznie z indywidualnym węzłem, czyli około 40 tysięcy złotych, jest ponoszony 
przez PEC. Z punktu widzenia rachunku ekonomicznego jest to nie zawsze opłacalne dla 
spółki. Taki wydatek zwróciłby się dopiero po 20-30 latach. Niewątpliwie likwidacja 
domowych kotłowni przyniosłaby korzyści dla środowiska naturalnego. 

 W kwestii ulicy Buczka poinformował, iŜ modernizacja ulicy przewidziana jest do 2015 r. 
WzdłuŜ ulicy znajduje się duŜo instalacji podziemnej, brak juŜ miejsca na budowę ciepłociągu  
w tym pasie drogowym. W związku z tym PEC pracuje nad innym alternatywnym rozwiązaniem. 
Prezydent przedstawił jednak inną szansę na sieć grzewczą dla tego osiedla. Rozwiązaniem moŜe 
tu być Mazowiecka Spółka Gazownicza, która uzyskała pozwolenie na budowę instalacji sieci 
gazowniczej na terenie miasta. Przy ulicy Bakałarzewskiej, tuŜ za granicą miasta, spółka 
wybuduje stację regazyfikacji, do której dowoŜony będzie gaz ziemny. Sieć obejmować będzie 
początkowo ulicę Bakałarzewską, Grunwaldzką i 23 Października z odgałęzieniami ku ulicy 
Sikorskiego i dalej na Osiedle Północ oraz w stronę Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej  
i osiedla w pobliŜu ulicy Buczka. Istnieje więc moŜliwość, Ŝe mieszkańcy będą mogli ogrzewać 
mieszkania gazem z tej instalacji.   
 
Zbigniewowi R. De-Mezerowi –   
 W sprawie kierunków rozwoju miasta i przeznaczenia w przyszłości terenów pod 
budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne oznajmił, iŜ priorytetem władz Suwałk  
w ostatnich latach stała się kwestia zatrzymania mieszkańców w mieście. Jeden z powodów 
jest natury ekonomicznej. Mniej ludzi oznacza mniej pieniędzy w budŜecie z podatków.  
W maju br. zostało uchwalone Studium uwarunkowań dotyczące planowania przestrzennego. 
Miasto ma w tej chwili otwartą drogę do opracowania szczegółowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. Zmieniły się juŜ plany zagospodarowania obszaru 
Szwajcaria Wschód, opracowywany jest projekt zmian dotyczący terenu mieszkaniowego 
Krzywólka. Kolejny plan miejscowy to osiedle Hańcza I i Hańcza II, Zastawie. Tam będzie 
moŜna wydzielić tereny do zabudowy. Jest równieŜ plan dotyczący terenów za Zalewem 
Arkadia, połoŜonych w kierunku zachodnim.  Ponadto pod zabudowę jednorodzinną będą 
przeznaczone tereny przy ulicy Staniszewskiego.  Jeszcze w tym roku będzie wyznaczone 
pod zabudowę jednorodzinną około 200 hektarów.  
 
Zdzisławowi Przełomcowi – 
1. W sprawie większej popularyzacji Hymnu Suwałk oznajmił, Ŝe hymn jest często grany na 

miejskich uroczystościach, w szkołach i na duŜych imprezach organizowanych przez 
Ośrodek Sportu i Rekreacji. Odnosząc się do emisji hymnu w lokalnej rozgłośni 
zaproponował, aby audycje Radia 5 „Z ratusza” rozpoczynały się lub kończyły hymnem. 
Nadmienił, iŜ hymn jest umieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego  
w Suwałkach.  

2. W sprawie odnowienia oznakowania poziomego poinformował, iŜ zostanie poprawione 
do 8 września br.  

 
Adamowi Kacprzykowi –  
1. W sprawie prośby mieszkańców osiedla Zielona Górka o budowę obiektu sportowo – 

rekreacyjnego doradził, Ŝeby mieszkańcy zgłosili ten pomysł jako inicjatywę lokalną. 
Zapewnił, iŜ samorząd zawsze w takich przypadkach pomaga mieszkańcom  
i dofinansowuje przedsięwzięcie. Jednocześnie przypomniał, Ŝe inicjatywy lokalne moŜna 
zgłaszać do 15 września br. Zwiększa to szansę, Ŝe zostaną one uwzględnione  
w przyszłorocznym budŜecie miejskim.  

2. W sprawie utrudnionego dostępu do podstawowej opieki zdrowotnej pomiędzy godzinami 
15 i 18 poinformował, iŜ w tych godzinach obowiązek opieki nad pacjentami ma szpitalny 
oddziałał ratunkowy. Obiecał, Ŝe przekaŜe te wątpliwości dyrekcji szpitala.  
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Annie Ruszewskiej – 
1. Przeanalizowania wymaga propozycja, aby straŜnicy miejscy patrolujący teren wokół 

Zalewu Arkadia w sezonie letnim przesiedli się z samochodów na rowery. Przyznał,  
Ŝe jest to dobry pomysł i moŜna byłoby go zrealizować.  

2. W sprawie spotkania z przedstawicielami organizacji pozarządowych przed oddaniem  
do uŜytku Centrum Organizacji Pozarządowych poinformował, iŜ zaplanowano je na 
dzień 10 września br. Nadmienił, iŜ remont Centrum potrwa do końca września.  

 
Włodzimierzowi Marczewskiemu –  
1. W kwestii stopnia zaawansowania planu inwestycyjnego na bieŜący rok poinformował,  
Ŝe pod względem finansowym wykonano prawie 32 % zaplanowanych inwestycji.  
Z co najmniej miesięcznym opóźnieniem zostanie oddana do uŜytku sala koncertowo- 
-teatralna. Do tego czasu pracownicy nowego domu kultury pozostaną w dotychczasowych 
miejscach pracy, czyli w MłodzieŜowym Domu Kultury i Regionalnym Ośrodku Kultury  
i Sztuki. Prawdopodobnie równieŜ o miesiąc opóźni się budowa przedłuŜenia ulicy 
Wigierskiej, poniewaŜ były problemy z podwykonawcą. 

2. W kwestii nieestetycznego ogrodzenia terenu po byłej jednostce wojskowej przy ulicy 
Pułaskiego przyznał, Ŝe ogrodzenie źle wygląda i wymaga odnowienia. Poinformował,  
iŜ przed tym naleŜy ustalić kto jest jego właścicielem, poniewaŜ do ulicy Pułaskiego 
przylegają właściciele równych działek.  

 
Grzegorzowi Gorlo w kwestii konkursu ogłoszonego przez Miasto na prowadzenie zajęć 
piłkarskich dla dzieci i młodzieŜy odpowiedział, Ŝe do konkursu przystąpił tylko jeden 
podmiot – Klub Sportowy Wigry Suwałki. Umowa zostanie zawarta do końca br. 
Przeznaczono na ten cel dotację w wysokości 75 tysięcy złotych. Nadmienił, Ŝe ogółem  
na szkolenie najmłodszych w skali roku przewidziano w budŜecie miejskim 260 tysięcy 
złotych. Oznajmił, iŜ wszystkie dotacje miejskie mają swoją dokumentację. 
 
Andrzejowi Chuchnowskiemu – 
1. W kwestii sytuacji Agencji Rozwoju Regionalnego ARES S.A. w Suwałkach 

poinformował, iŜ do władz miejskich półtora roku temu trafiło pismo  
z zawiadomieniem o planach Agencji Rozwoju Przemysłu w Warszawie w kwestii 
sprzedaŜy swoich udziałów w ARR ARES S.A. Miasto wyraziło zainteresowanie 
nieodpłatnym nabyciem tych akcji. Nie było jednak odpowiedzi zwrotnej. 
Interweniowano teŜ w tej sprawie u Ministra Skarbu skąd było zapewnienie, Ŝe władze 
Suwałk będą poinformowane o sprzedaŜy akcji. Tak się jednak nie stało. W połowie maja 
ARP z Warszawy podała informację o zamiarze negocjacji w sprawie sprzedaŜy 500 akcji 
ARESU o wartości nominalnej 500,00 zł kaŜda – tj. 250 tysięcy złotych. Zarząd ARES 
został o tym poinformowany po fakcie. Władze samorządowe, dowiedziały się na 
początku sierpnia, półtora miesiąca po tym, jak minął termin zgłaszania zamiaru 
przystąpienia do negocjacji w sprawie zakupu udziałów. Do negocjacji zgłosiła się tylko 
Fundacja Rozwoju Przedsiębiorczości w Suwałkach. Zarząd Województwa Podlaskiego  
i Prezydent Suwałk wysłali pisma do Warszawy, w których informowali, Ŝe są 
zainteresowani kupnem udziałów. W odpowiedzi warszawska agencja poinformowała  
o przedłuŜeniu terminu przystąpienia do negocjacji w sprawie kupna akcji ARES.  
NiezaleŜnie od tego Prezydent w uzgodnieniu z Marszałkiem złoŜył pismo do Ministra 
Skarbu z prośbą o ewentualne zainteresowanie się nieodpłatnym przekazaniem tych 
udziałów samorządom oraz do Ministra Gospodarki z prośbą o wsparcie działań w tym 
zakresie. (dot. samorządu województwa podlaskiego i Suwałk). Ares jest atrakcyjną 
spółką, bo jej majątek szacuje się na 10 milionów złotych, a kolejnych 45 milionów 
złotych ulokowanych jest w funduszach poręczeniowych.  
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2. W sprawie propozycji utworzenia punktu(ów) sprzedaŜy materiałów promujących 
„Pogodne Suwałki” przyznał rację, Ŝe pamiątki powinny być dostępne na rynku.  
Dotychczas materiały związane z miastem moŜna było nabyć w Centrum 
Międzynarodowej Informacji Kulturalno-Turystycznej, którego siedziba mieści się 
aktualnie w muszli koncertowej w parku Konstytucji 3 Maja. Nadmienił, Ŝe CMIKT 
czekają zmiany organizacyjne, o których poinformuje w najbliŜszym czasie.  

3. W sprawie renowacji molenny staroobrzędowców stwierdził, iŜ sugestia, aby uczniowie 
prowadzili remont zabytku moŜe spotkać się z trudnościami, poniewaŜ remonty zabytków 
mogą wykonywać tylko osoby do tego uprawnione.  Prezydent zadeklarował, iŜ przy 
uchwalaniu budŜetu na przyszły rok wystąpi do radnych z propozycją, aby wyasygnować 
w budŜecie kwotę na remont obiektów zabytkowych na terenie naszego miasta. Taki 
fundusz jest potrzeby, poniewaŜ wielu właścicieli obiektów zabytkowych nie stać  
na renowację. Zasugerował, aby niezaleŜnie od tego parafia zwróciła się równieŜ  
z wnioskiem do Zarządu Województwa Podlaskiego, który dysponuje środkami na 
utrzymanie obiektów sakralnych.  

 
Tadeusz Szaciło, Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o. o. –  
Zbigniewowi R. De-Mezerowi uzupełniając wypowiedź Prezydenta oznajmił,  
iŜ przedsiębiorstwo wydaje rocznie ok. 8-9 milionów na cele inwestycyjno-remontowe blisko 
70 kilometrowej sieci cieplnej, głównie tej z lat siedemdziesiątych. Zgodził się,  
Ŝe optymalnym rozwiązaniem byłoby udostępnienie wszystkim mieszkańcom moŜliwość 
przyłączenia do sieci miejskiej. W ocenie Prezesa jest to rzecz nierealna. Koszt podłączenia 
jednej posesji opiewa na kwotę ok. 40 tysięcy złotych. Zgodnie ze statutem spółki  
i prawem energetycznym PEC nie pobiera Ŝadnych opłat od inwestora, czyli od osoby,  
która chce się podłączyć, a taki wydatek zwróciłby się dopiero po wielu latach. 
Poinformował, iŜ biorąc pod uwagę działania perspektywiczne i rozdania środków unii 
europejskiej w nowej perspektywie finansowej w latach 2014-2020 przedsiębiorstwo 
przygotowuje trzy cele inwestycje rozwoju miejskiej sieci ciepłowniczej na osiedlach domów 
jednorodzinnych. Będą to budynki po prawej stronie ulicy Buczka w stronę lotniska, całe 
Osiedle Kolejowe oraz ulica Utrata i połączenie sieci z ulicą Wojska Polskiego. Nadmienił,  
iŜ spółka pracuje w oparciu o aktualny plan rozwoju do 2014 roku. PEC opracowuje dalsze 
koncepcje rozwoju przewidujące uciepłownienie całego miasta. Spółka będzie zabiegać  
o pozyskanie środków zewnętrznych na ten cel. Zaprosił osoby zainteresowane szerszą 
informacją na temat rozwoju sieci cieplnej na spotkania w przedsiębiorstwie.  
 
Marek Giedroj ć, Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej –  
Annie Ruszewskiej w kwestii porządków na cmentarzu przy ulicy Reja potwierdził,  
iŜ w ostatnim okresie jest przeprowadzana konserwacja bieŜąca i zagospodarowanie nowych 
terenów cmentarza. Budowane są nowe alejki na terenie o duŜej pochyłości. Obfite opady 
atmosferyczne zwiększyły wilgotność gruntu, co spowodowało przemieszczanie się Ŝwiru  
w okolice grobów.  Sytuacja jest juŜ opanowana, a szkody zostaną naprawione.  
 
Wiktor Raczkowski, Prezes Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód Sp. z o. o.  
Grzegorzowi Gorlo na pytanie w sprawie realizacji zamówienia publicznego na usługi 
promocyjne budowy obiektów Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód, 
odpowiedź udzielona zostanie radnemu na piśmie. Poinformował, iŜ wykonawcy, którzy 
prowadzą promocję zostali wyłonieni w wyniku postępowania przetargowego, które odbyło 
się trzy lata temu. W kwestii umów, przekazał do wiadomości, iŜ większość pomieszczeń 
biurowych i laboratoriów jest juŜ zajęta. Zgłaszają się kolejni chętni. 
 
Jerzy Brzozowski dyrektor Muzeum Okręgowego udzielił odpowiedzi:  
Józefowi D. Kimerze w sprawie funkcjonowania Muzeum Okręgowego w Suwałkach  
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w wyremontowanym budynku Resursy poinformował, Ŝe biura i większość eksponatów juŜ 
przeniesiono. Na przeprowadzkę czeka jedynie dział historii. WyposaŜona jest sala 
edukacyjna, gdzie były prowadzone juŜ letnie zajęcia dla najmłodszych. Uzupełniane jest 
wyposaŜenie magazynów. Nadmienił równieŜ, Ŝe 80-90 % mebli znajdujących się w muzeum 
przed remontem nie nadaje się juŜ do uŜytku. Poinformował równieŜ o nowych aktualnych  
i planowanych projektach. Zaprosił do zwiedzania wystaw i udziału w najbliŜszych 
przedsięwzięciach.    
 
Ad pkt. 24  
Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w okresie wpłynął wniosek Pana Marka 
Pietrewicza w sprawie najmu mieszkania socjalnego z zasobów Zarządu Budynków 
Mieszkalnych. Wniosek został skierowany do Prezydenta Miasta w celu rozpatrzenia zgodnie  
z kompetencją. 

Przekazał równieŜ do wiadomości, iŜ WyŜsza Szkoła MenedŜerska w Białymstoku 
zawiadomiła o otwarciu nowej specjalności „menedŜer samorządu”. Rektor dr Michał 
Lisowski zaprasza radnych do skorzystania ze studiów.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje 
równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  

 

Krzysztof Tumialis podziękował za współpracę.  
 

Czesław Renkiewicz zaprosił na najbliŜsze uroczystości miejskie.  
 

Adam Kacprzyk w imieniu Klubu Radnych „Blok Samorządowy” poinformował, iŜ w dniu  
31 września br. w kościele pw. Świętych Apostołów Piotra i Pawła o godz. 18 odbędzie się msza 
za świętej pamięci Grzegorza Wołągiewicza, Prezydenta Miasta Suwałk II i III kadencji.  
Po mszy nastąpi złoŜenie kwiatów i zapalenie zniczy na grobach  
 
Ad pkt. 25  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień  
5 września 2012 roku poświęcona będzie rozpatrzeniu uchwały w sprawie likwidacji 
Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki w Suwałkach, z uwagi na konieczność podjęcia 
działań likwidacyjnych. 

Natomiast sesja poświęcona rozpatrzeniu tematów ujętych w przyjętym „Planie pracy 
Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok” i ewentualnie rozpatrzeniu projektów uchwał 
wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana jest na dzień 26 września  
2012 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ulicy 
Mickiewicza 1.  

Kończąc XXIV sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 Na tym protokół zakończono.  
 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
Andrzej Paweł Chuchnowski  

Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
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Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


